
 
Rada Miejska 
w Nowym Mieście Lubawskim                                            
 
 

P r o t o k ó ł   Nr XXV/08 
 
z XXV-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 11 czerwca 
2008 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego. 
Sesję rozpoczęto o godz. 13,00 a zakończono o godz. 14,50. 
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 13 radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: L. Karczyńska, J. Kopiczyński. 
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu). 
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu). 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska 
- Sekretarz Miasta                                 - Katarzyna Kaniewska 
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski 
- Skarbnik Miasta                                 - Daniel Karaźniewicz                      -   
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz 
- przedstawiciele lokalnej prasy i TV 
- obywatele miasta. 
Zatwierdzony porządek obrad: 
1.   Otwarcie sesji. 

- stwierdzenie quorum. 
2.  Wybór sekretarza obrad. 
3.  Przedstawienie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołów z XXII – giej, XXIII-ciej i XXIV – tej sesji  Rady Miejskiej. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta.  
6. Interpelacje i wnioski. 
7. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście  
    Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa za 2007 r. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/92/07 Rady Miejskiej w Nowym  
    Mieście Lubawskim z dnia 18 grudnia 2007 r. w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe  
    Miasto Lubawskie na 2008 r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w  
    Nowym Mieście Lubawskim. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu realizacji  
    projektu „Z nauką ścisłą za Pan Brat”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  
    Ludzki 2007-2013, Priorytetu III Wysoka jakość oświaty, Działanie 3.3 Poprawa jakości  
    kształcenia, Poddziałanie 3.3.4 Modernizacja treści i metod kształcenia. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Miasto Nowe Miasto Lubawskie. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy oraz uchwalenia statutu instytucji kultury.  
13. Podjęcie uchwały w sprawie upowaŜnienia Radcy Prawnego do reprezentowania Rady  
      Miejskiej przed Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
15. Zakończenie sesji. 
    

 



Ad. pkt. 1 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, Ŝe w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc obrady są prawomocne.   

Ad. pkt. 2 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną – 
Krystynę Wysokińską, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
(przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną – Krystynę Wysokińską na 
sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad. 

Ad. pkt. 4 
Protokoły z XXII-giej, XXIII-ciej i XXIV-tej  sesji Rady Miejskiej  były wyłoŜone do wglądu 
w Referacie Organizacyjnym Urzędu Miejskiego, jak równieŜ przed sesją, a radni mieli 
moŜliwość zapoznania się z ich treścią. Sekretarze obrad poprzednich  sesji –  oraz pozostali 
radni nie zgłosili zastrzeŜeń do protokołów. Protokoły z XXII-giej, XXIII-ciej i XXIV-tej 
sesji  Rady Miejskiej zostały przez Radę Miejską przyjęte jednomyślnie (przy 13 radnych 
biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5 
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję.  
 Rada przyjęła powyŜszą informację nie zgłaszając uwag. 
Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu. 

Ad.pkt.6 

W interpelacjach i wnioskach głos zabierali w sprawie: 
Radny – B. Cieplak 
- czy wyrok Sądu NajwyŜszego zakładający, Ŝe kosztami budowy kanalizacji ściekowej są 
obciąŜani właściciele tylko do granicy działki ma zastosowanie w naszym mieście ? 
Radny – J. Oelberg 
- czy prawdą jest, Ŝe budowa parkingu przy ul. Mickiewicza przy nasypie kolejowym nie 
będzie realizowana w m-cu VII ze względu na błędy w projekcie ? 
-  które inwestycje odnośnie oświetlenia terenu miasta będą realizowane, zwłaszcza przy ul. 
Kamionki. Rok temu wpłynęło pismo mieszkańców w tej sprawie. Na zadane pytanie w 
miesiącu czerwcu ubr.  w tej sprawie  nie otrzymałem dotychczas konkretnej odpowiedzi, 
- czy zostały wyjaśnione sprawy własności działek przy zajeździe nad Drwęcą w związku z 
moją propozycją namalowania pasów na parkingu, 
- uzupełnienia brakujących kamieni na części murku od fontanny przy rz. Drwęcy. 
Radna – M. Orzechowska 
W związku z pismem Marleny Rymer w sprawie dofinansowania uczestnictwa członków 
zespołu „Bagatelka”, „B Kwadrat”  w obozie taneczno-wypoczynkowym zgłosiła wniosek, 
aby ze środków Rady Miejskiej przekazać dofinansowanie na rzecz NDK celem wsparcia 
finansowego zespołu. 
Skarbnik Miejski – D. Karaźniewicz 
Wyjaśnił, iŜ istnieje taka moŜliwość. Na następną sesję przygotujemy stosowny projekt 
uchwały zmniejszając plan wydatków w rozdziale 75022 i jednocześnie  zwiększając dotację 
na NDK o tę samą kwotę. 

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski poddał pod glosowanie 
wniosek radnej M. Orzechowskiej, który Rada przyjęła przy 11 głosach „za”  i 2 
wstrzymujących się. 



Radna – M. Czernysz 
- nowopowstała droga przy ul. świrki i Wigury powoduje, Ŝe  przy padających deszczach 
masy piasku spływają na ulicę, która staje się nieprzejezdna. NaleŜałoby częściej oczyszczać 
ją z piasku. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Wyjaśniła, iŜ jest to droga powiatowa.  
Radna – M. Czernysz  
-  spowodowania nasilenia przez policję kontroli  przy ul. Kolejowej z uwagi na to, Ŝe po jej 
wyremontowaniu młodzieŜ częściej nie przestrzega występującego tam ograniczenia 
prędkości do 40 km./godz. 
 Radny – J. Obuchowski 
-  dlaczego w okresie  minionych świąt majowych miasto nie było udekorowane flagami ? 
 -  dlaczego do tej pory nic nie dzieje się w kwestii remontu i napraw dróg? 
- konieczności  naprawy zerwanej obróbki blacharskiej na hali sportowej MOSiR od strony  
  boiska treningowego, co w czasie wiatrów grozi zniszczeniem dachu, 
- rozwaŜenia moŜliwości wydawania  Ratusza Nowego Miasta Lubawskiego, w którym  
   moŜna by zamieszczać m. in.  uchwały Rady Miejskiej z uwagi na to, Ŝe nie wszyscy  
   mieszkańcy posiadają internet. 
Radny – A. Straus 
Jaki był koszt montaŜu kamer na obiektach MOSiR i jak firma je  zakładała? 

Ad. pkt. 7 
 Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Nowym Mieście  
 Lubawskim wraz z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa za 2007 r. przedstawił 
Komendant Powiatowy Policji- Krzysztof Konert. Sprawozdanie na piśmie stanowi Zał. Nr 4 
do protokołu. 
W dyskusji głos zabierali: 
Radny – M. Deja 
NaleŜy pogratulować dobrych wyników. Muszę zapytać o sprawę, która  poruszyła 
mieszkańców Nowego Miasta Lubawskiego – program, który był wyemitowany w telewizji i 
chciałbym, Ŝeby w kontekście tego programu p. Komendant skomentował dwa wątki ze 
sprawozdania. Pierwszy dotyczący jednego z punktu Strategii Komendanta Wojewódzkiego 
Policji, który jest realizowany takŜe przez jednostkę powiatową, a brzmi: poprawienie  
wizerunku Policji i wzrost zaufania społecznego. Drugi dot. prognozy na 2008 r.- w zakresie 
ochrony bezpieczeństwa, ładu i porządku publicznego oraz wykrywania  przestępstw i 
wykroczeń oraz  ścigania ich sprawców,  moŜna wyciągnąć wniosek, Ŝe przy zachowaniu 
wypracowanych dotychczas mechanizmów naleŜy się spodziewać  dalszego wzrostu 
bezpieczeństwa i ograniczenia przestępczości na terenie powiatu nowomiejskiego. 
Komendant Powiatowy Policji – K. Konert 
Przypuszczałem, Ŝe będzie takie pytanie po tym programie, który się ukazał w telewizji. 
Cieszę się z tego, Ŝe takie pytanie padło. Byłem zapoznany z fragmentami tego materiału 
duŜo wcześniej niŜ on był wyemitowany w telewizji. Nie wiedząc o tym czy on się w ogóle 
ukaŜe czy teŜ nie podjąłem decyzję o złoŜeniu zawiadomienia do prokuratury o moŜliwości 
popełnienia przestępstwa przez policjantów. Od tego czy teŜ policjanci popełnili  
przestępstwo czy teŜ nie jest prokuratura i sąd. Słyszałem takie głosy, Ŝe policjanci są 
bezkarni. Nie jest to prawdą dlatego, Ŝe policjant oprócz odpowiedzialności karnej tak jak 
kaŜdy obywatel odpowiada jeszcze z art. 231 kk., a mianowicie za przekroczenie uprawnień 
jako policjant, co zwiększa odpowiedzialność karną. Mam nadzieję, Ŝe prokuratura nie tylko 
nowomiejska, bo prowadzą tę sprawę róŜne prokuratury, wyjaśni te kwestię w sposób 
obiektywny. Na pewno nam zaleŜy na wizerunku, dlatego takie działania podjąłem. W 
kaŜdym przypadku kiedy mam wątpliwości czy policjanci przekroczyli swoje uprawnienia, 



aby nie być sędzią we własnej sprawie, kieruję materiały do prokuratury, która wyjaśnia te 
kwestię. Jeśli chodzi o drugą kwestię- mechanizmy są stałe. Wypracowane są przez policję 
od wielu lat. Cały czas poprawiamy swoje formy  działania. M. inn. projekt Widoczni 
bezpieczni czego nigdy wcześniej nie robiliśmy. Dlatego teŜ korzystamy z dobrych wzorców. 
Naszym celem jest, aby na terenie miasta, powiatu było bezpiecznie i aby mieszkańcy mieli 
zaufanie do Policji. Myślę, Ŝe prokuratura wyjaśni tę kwestię w sposób obiektywny. 
Radny – B. Cieplak  
Czy istnieje kontrola wewnętrzna w jednostkach Policji? 
Komendant Powiatowy Policji –K. Konert 
Tak oczywiście, nadzór nad Komendą Powiatową Policji sprawuje Komenda  Wojewódzka i 
dodatkowo Biuro Spraw Wewnętrznych, które zajmuje się przestępczością policjantów, z 
którym jako Komendant równieŜ współpracuję. 
Radny –A. Straus 
Zapytał co zrobiono wobec policjanta, który spowodował kraksę, będąc pijanym. 
Komendant Powiatowy Policji – K. Konert 
Mogę powiedzieć tylko tyle, Ŝe ten pan juŜ nie pracuje w Policji. 
 Wobec braku innych pytań Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski stwierdził, 
Ŝe uwaŜa sprawozdanie za przyjęte przez Radę Miejską. 

Ad. pkt. 8 
Opinię Komisji BudŜetu i  Finansów przedstawił Przewodniczący Komisji – J. Oelberg. 
Opinia na piśmie stanowi zał. nr 5 do protokołu. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XV/92/07 z dnia 18 grudnia 
2007 roku w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
W wyniku dyskusji  Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/134/08 – stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

Ad. pkt .9 
Opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej przedstawiła 
przewodnicząca Komisji – Mariola Orzechowska, stwierdzając Ŝe Komisja po omówieniu 
projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Miejskiego w  
Nowym Mieście Lubawskim  zaopiniowała go jednomyślnie pozytywnie. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w powyŜszej sprawie. 
W wyniku dyskusji  Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/135/08 – stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Ad. pkt .10 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego w celu realizacji  
projektu „Z nauką ścisłą za Pan Brat”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał  Ludzki 
2007-2013, Priorytetu III Wysoka jakość oświaty, Działanie 3.3 Poprawa jakości  kształcenia, 
Poddziałanie 3.3.4 Modernizacja treści i metod kształcenia. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/136/08 – stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

 
 
 
 



Ad. pkt .11 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Miasto Nowe Miasto Lubawskie. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/137/08 – stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Ad. pkt .12 
Opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej przedstawiła 
przewodnicząca Komisji – Mariola Orzechowska, stwierdzając Ŝe Komisja po omówieniu 
projektu uchwały w sprawie zmiany nazwy oraz uchwalenia statutu instytucji kultury 
zaopiniowała pozytywnie projekt statutu NDK, natomiast zmiana nazwy instytucji kultury 
pozytywnie została zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji. 
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie 
projekt uchwały w powyŜszej sprawie. 

  Rada Miejska przy 9 glosach „za” i 4 wstrzymujących podjęła uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/138/08 – stanowi zał. nr 10 do protokołu. 

Ad. pkt .13 
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie upowaŜnienia Radcy Prawnego do reprezentowania Rady  Miejskiej przed 
Wojewódzkim Sądem Administracyjnym w Olsztynie. 
Rada Miejska jednomyślnie (przy 13 radnych biorących udział w głosowaniu) podjęła 
uchwałę w tej sprawie. 
Uchwała Nr XXV/139/08 – stanowi zał. nr 11 do protokołu. 

Ad. pkt. 14 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska zapoznała radnych z odpowiedzią na pytanie radnego M. 
Dei, zgłoszone na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 9.06.08 r.  dot. etapu prac 
związanych z przystąpieniem miasta do Międzynarodowej Sieci Miast Slow Cities. 
Radny – J. Oelberg 
Czy nie istnieje obawa, Ŝe dokumentacja  na rondo nie będzie gotowa w miesiącu czerwcu? 
Burmistrz – A. Kopiczyńska 
Na dzień dzisiejszy dokumentacja jest juŜ przygotowana, zawiera równieŜ obrys ronda. W 
tym momencie mam juŜ świadomość jak jest projektowane rondo i jakie tereny będą wprost 
konieczne. Dzisiaj właśnie w związku z budowa ronda był podpisany akt notarialny z p. 
starostą o przekazaniu nieodpłatnym części działki, która wchodzi w obrys tego ronda. 
Musimy scalać i doprowadzić do sytuacji, aby mieć wszystkie elementy i sukcesywnie to 
robimy. Do 20.06.08 r. wykonawca całej dokumentacji geodezyjnej obiecał nam dostarczyć 
komplet dokumentów. Myślę, Ŝe później kwestia uzgodnienia z Energią i innymi stosownymi 
firmami doprowadzi do wydania pozwolenia na budowę. Z takimi dokumentami dopiero będę 
mogła pojechać do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad pojechać. Myślę, Ŝe  uda 
nam się rozpocząć tę inwestycję pod koniec tego roku, a najprawdopodobniej w przyszłym 
roku ona się sfinalizuje. 
Radny – B. Cieplak 
UwaŜa, Ŝe obchody Dnia Dziecka były przygotowane z duŜym rozmachem, lecz nie było 
wystarczająco chętnych (30-40 dzieci) w stosunku do wydatkowanych środków. 
 Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska  
My proponujemy, a ilu przyjdzie tego nie wiemy. 
Radny – B. Cieplak 
Przy organizacji tego typu imprez nie mogą być one kumulowane w jednym czasie., aby np. 
na przełomie 3 dni nie było tak duŜych imprez. 
 



 
Pełnomocnik ds. MCK – I. Mrozińska 
Trudno mi było przewidzieć wcześniej, Ŝe Szkoła będzie miała tego dnia swoją imprezę. 
Dzień Dziecka powinien się odbywać w Dniu Dziecka. Ludzi trudno wyciągnąć z domu. 
Będziemy w przyszłości  ustalać terminy i je koordynować. Za mało było czasu na 
przygotowania. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska 
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną złoŜone w Referacie Biura Rady w terminie 14 
dni. Po sesji radnym zostanie przekazany plan  remontów  dróg – harmonogram robót na 2008 
r. oraz informacja dotycząca zakresu prac związanych z przebudową i rozbudową oświetlenia 
ulic na terenie miasta. 

Ad. pkt. 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XXV-tej sesji Rady Miejskiej. 
 
 
 
Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
 
Krystyna Wysokińska                                                                  Andrzej Nadolski 
 
  

 
 

 


